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Kinderartsen hebben een bom
laten vallen toen ze toegaven dat er

in België al euthanasie wordt
gepleegd op minderjarigen. Die
praktijken zijn vandaag onwettelijk.
Ondertussen groeit een brede
politieke consensus om de
euthanasiewet uit te breiden.

ED

"We weten allemaal dat er vandaag
al euthanasie op kinderen gebeurt.
Actieve euthanasie, ja." De
uitspraak van Dominique Biarent,
kliniekhoofd intensieve zorgen in
het Brusselse Fabiolaziekenhuis,
zorgde gisteren voor beroering op
de Senaatsbanken. Daar hield de
commissie Justitie en Sociale
Zaken een hoorzitting over een
mogelijke uitbreiding van de
euthanasiewet. Die wet, in mei
2002 in het leven geroepen, is tot
nog toe beperkt tot volwassenen
die ondraaglijk en uitzichtloos
fysiek of psychisch lijden.

Ook voor minderjarige patiënten
moet er een wettelijk kader komen,
signaleert kinderoncoloog Joris
Verlooy, verbonden aan het UZ
Gent. Als het over
levensbeëindiging van kinderen
gaat, klappen niet veel artsen uit de
biecht, maar Verlooy doet het toch.
"Zelf heb ik al vragen naar
euthanasie gekregen, zowel van
kinderen als van ouders. Daarop
ingaan is moeilijk, maar ik vermoed
wel dat het gebeurt."

Er is geen enkele kinderarts die
hier niet mee in aanraking komt,
beweert een diensthoofd pediatrie
die liever anoniem blijft. "Ik heb het
dan zowel over passieve
euthanasie, zoals de beademing
stopzetten, als over actieve
ingrepen: medicatie toedienen en
opdrijven met de dood tot gevolg.
Het spreekt voor zich dat geen
enkele arts daar licht over heen
gaat. Dit zijn situaties waarin het
leed voor het kind onleefbaar is: er
rest enkel nog pijn."

Wim Distelmans (VUB), expert in
palliatieve zorgen, bevestigt de
praktijken. "Natuurlijk is er al

euthanasie verricht op
minderjarigen. Wanneer alle
mogelijke zorg opgesoupeerd is,
maar het kind nog altijd ondraaglijk
lijdt, kunnen artsen zich beroepen
op een noodsituatie. Gebeurt dat
op vraag van de patiënt, dan
betekent dat zoveel als euthanasie.
Zo ging dat vroeger ook bij
volwassenen, vóór de
euthanasiewet er was."

Uit een studie blijkt dat 8 procent
van de sterfgevallen bij kinderen na
een levensbeëindigende handeling
gebeurt. In het onderzoek ging het
niet om euthanasie op vraag van
het kind, maar wel op vraag van de
ouders. Zelfs bij uitbreiding van de
wet zou die situatie nog altijd een
grijze zone zijn.

Senator Freya Piryns (Groen)
vraagt daarom dat er een breder
kader komt. "Er is nood aan een
wet op de levensbeëindiging die
voor alles een kader schept, en die
mensen de kans geeft om te
bepalen hoe ze willen sterven:
euthanasie, palliatieve sedatie."

De hoorzitting over euthanasie bij
minderjarigen is de eerste uit een
reeks. Over twee weken komen
personen met dementie aan bod.
Het is onduidelijk wanneer er over
de op tafel liggende
wetsvoorstellen wordt gestemd.
"Over minderjarigen is de
consensus het grootst", zegt
Piryns. "Dat kan in principe snel
gaan, maar mogelijk wachten we
alle hoorzittingen af."

Wanneer de laatste hoorzitting
plaatsvindt, is nog niet bepaald.
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